
Participatieronde voorlopig ontwerp watergang 

Jagersbos/Bossenpark 

 

In totaal hebben 37 omwonenden en geïnteresseerden gereageerd op het voorlopig 

ontwerp van de beoogde watergang Jagersbos/Bossenpark. Hierbij zijn met name 

reacties binnengekomen over de oostkant van het ontwerp, nabij het Belvedèrebos. 

Hieronder zijn alle reacties gebundeld en uitgesplitst op thema-niveau, inclusief een 

reactie door het hoogheemraadschap van Rijnland en de gemeente Zoetermeer. 

 

Reacties en vragen                                   Reactie Rijnland/gemeente                                       

 

Beplantingsplan 

 

 

Graag voldoende rietbeplanting en laag 

struikgewas nabij de oevers voor vogels 

om zich te nestelen; en meer lagere 

bloeiende beplanting voor vlinders, 

libellen etc. zoals klaprozen, distels e.d. 

 

 

We nemen deze vragen en opmerkingen 

mee in de verdere uitwerking van het 

beplantingsplan. Rijnland stelt in 

samenwerking met de gemeente een 

beplantingsplan op voor het plangebied. 

In het beplantingsplan zullen wij 

aangeven hoe wij rekening houden met de 

diversiteit aan beplanting. Het plan wordt 

afgestemd met de ecologen van beide 

organisaties. Het beplantingsplan zal naar 

verwachting vanaf januari 2022 op de 

website in concept worden gepresenteerd, 

waarbij er gelegenheid zal zijn om een 

digitale reactie te geven. In het nieuwe 

jaar willen we ook een themawandeling 

organiseren over dit onderwerp.  

 

Het is belangrijk dat zoveel mogelijk 

bomen behouden blijven, en specifiek de 

gezonde bomen (waaronder de boom die 

voor het midden van de flat staat aan de 

linkerzijde van het voetpad). 

  

 

Denk goed na waar de nieuwe bomen 

worden geplant i.v.m. bezonning van 

woningen (bijvoorbeeld géén bomen in 

het uitzicht plaatsen bij woningen aan de 

parkkant). 

 

 

De iepen staan in de gemeentelijke 

plannen ingetekend om over 2/3 jaar 

gerooid te worden: hoe wordt daar nu 

mee omgegaan? 

 

 

Veiligheid / toegankelijkheid 

 

 

Zorg dat peuters en kleuters niet 

makkelijk in het water kunnen lopen. 

 

We leggen langs de watergang 

natuurvriendelijke oevers aan. Deze 

oevers hebben een flauwere helling dan 

normale oevers. Bovendien is de overgang 

van droog naar nat minder hard. Dit 

betekent dat de randen van de watergang 

minder diep en stijl zijn. Het water is dus 

ondieper en het is gemakkelijker om er uit 

te klimmen. Dit neemt niet weg dat 



ouders en begeleiders zelf 

verantwoordelijk zijn voor de veiligheid 

van kinderen langs het water. 

 

 

Graag aandacht voor de achteruitgang 

van het appartementengebouw Jagersbos: 

deze moet goed toegankelijk blijven.  

Houd ook rekening met de hellinghoek 

van de bruggen in verband met rolstoelen, 

rollators en kinderwagens. 

 

 

We nemen dit mee in de verdere 

uitwerking van het ontwerp en het 

inrichtingsplan. In de uitwerking wordt 

rekening gehouden met de voorwaarden 

die de gemeente stelt aan 

toegankelijkheid. Aan een kant wordt het 

pad opgebroken en als alternatief komt er 

een brug over de te graven watergang.  

Hierbij wordt rekening gehouden met de 

hellinghoek van de brug in verband met 

rolstoelen, rollators en kinderwagens. De 

gemeente zal ook aandacht schenken aan 

de calamiteitenroutes. 

 

 

Beheer en onderhoud 

 

 

Graag het water in de toekomst vaker 

baggeren en schoon houden dan nu het 

geval is i.v.m. stankoverlast en botulisme 

in de al bestaande vijver. 

 

 

Rijnland en de gemeente maken 

afspraken over het beheer- en onderhoud 

van de oevers in Zoetermeer. Het is 

belangrijk om deze afspraken vast te 

leggen in beheer- en onderhoudsplannen. 

Deze planvorming is ook onderdeel van dit 

project. 

 

Rijnland zorgt waar mogelijk voor een 

goede doorstroming in de watergang en 

verwijdert met enige regelmaat slib van 

de bodem. Ook onderhoudt Rijnland 

sloten door drijfvuil, kroos, gevallen 

bladeren en takken te verwijderen. Toch 

kan het voorkomen dat water gaat 

stinken, of dat er zelfs sprake is van 

botulisme (dode of verlamde dieren). 

 

De oorzaak van stank komt vaak van 

buitenaf, door bijvoorbeeld bladval, 

honden- en eenden poep en het voeren 

van dieren met brood. Door de verbeterde 

doorstroming verwachten we dat de kans 

op stankoverlast na realisatie van de open 

watergang juist minder is. Op basis van 

de stankmeldingen willen we het baggeren 

van de vijverpartij voor het Belvedèrebos 

naar voren halen (voorafgaand aan de 

werkzaamheden aan de nieuwe 

watergang). Het baggeren zal voor of na 

het broedseizoen van 2022 worden 

uitgevoerd. 

 

 

Er zijn zorgen geuit over het onderhoud 

van een watergang met natuurvriendelijke 

oevers, omdat het groen van het park 

momenteel ook niet optimaal wordt 

onderhouden. 



Het onderhoud van het park en de oever 

(het droge gedeelte) is de 

verantwoordelijkheid van de gemeente. 

Voor natuurvriendelijke oevers geldt dat 

zij ook natuurvriendelijk onderhouden 

moeten worden. Zo moet het maaien bij 

voorkeur in september of oktober 

gebeuren, om planten en dieren zo veel 

mogelijk te ontzien. De frequentie van het 

onderhoud van natuurvriendelijke oevers 

is zo laag mogelijk. Hierbij speelt de 

natuurbeschermingswet een rol.  

 

 

Inrichting 

 

 

Graag aandacht geven aan wat  

extra banken langs de waterkant. 

 

 

In de verdere uitwerking van het ontwerp 

zullen meer details worden toegevoegd 

aan de tekeningen. De precieze inrichting 

van het park kan in een volgende 

ontwerpfase verder worden afgestemd 

met de gemeente. De gemeente is 

namelijk eigenaar van de grond in het 

park. Het bereik van dit project beperkt 

zich tot het graven van de watergang en 

de aanleg van natuurvriendelijke oevers. 

In de nadere uitwerking van de plannen 

voor de wijk Meerzicht zal (zoals het nu 

lijkt in 2022) nadere invulling gegeven 

worden aan de inrichting van het park en 

de uitbreiding van het meubilair. U wordt 

hiervan op de hoogte gesteld als het zover 

is. 

 

Na de participatieronde in augustus en 

september hebben we nog een keer 

kritisch gekeken naar de padenstructuur 

in het voorlopige ontwerp. In afstemming 

met de gemeente is besloten om het pad 

over het eiland niet te laten vervallen. De 

bestaande padenstructuur voor 

voetgangers en fietsers moet namelijk 

behouden blijven. Bovendien is het pad 

noodzakelijk voor onderhoudsvoertuigen. 

We nemen de zorgen uiteraard serieus en 

zoeken naar oplossingen om ongewenste 

activiteiten en overlast voor de bewoners 

van de Belvedère flat te voorkomen. Ook 

is er aandacht voor het wandelpad en de 

verlichting op het eiland. In de uitwerking 

van definitieve ontwerp zal hier nadere 

informatie over volgen.  

 

 

Ideeën voor het park: 1. natuurspeeltuin 

2. avonturenpad 3. BBQ-plekken zoals bij 

het Noord Aa 4. een oplossing voor het 

hondenpoep probleem. 

 

 

Er is geen speeltuin ingetekend in het 

voorlopig ontwerp. Er zou wel een 

speelveldje voor kleine kinderen aanwezig 

moeten blijven. Eventueel de oude 

speeltoestellen uit de bestaande 

kinderspeeltuin elders terugplaatsen. 

 

 

Er zijn zorgen geuit dat de voorgestelde 

padenstructuur tot verstoring van rust en 

aantasting van het woongenot kan leiden. 

Een geasfalteerde weg met verlichting 

dwars door het park geeft onrust, zeker 

als brommers dit pad ook gaan gebruiken. 

 

  

Het project richt zich met name op de 

watergangen en natuurvriendelijke 



Kan er aan de kant tussen het 

Belvedèrebos en de kinderboerderij een 

voet én een fietspad komen? 

oevers. Alleen verbindingen die door de 

aanleg van deze watergangen worden 

verbroken, worden vervangen door 

nieuwe paden. In het voorliggende geval 

is daar geen sprake van. 

 

 

De hondenuitlaatplaats aan het Kerkenbos 

wordt intensief gebruikt, waardoor het 

belangrijk is om te weten waar deze naar 

toe gaat. Omwonenden van het 

Belvedèrebos geven aan deze liever niet 

naast de flat te hebben. 

 

De hondenuitlaatplaats staat in het 

huidige ontwerp te dicht bij de 

appartementen, waardoor overlast (stank 

en lawaai) wordt verwacht. 

 

 

In het ontwerp zijn twee opties 

aangegeven voor een hondenuitlaatplaats. 

In de verdere uitwerking van het ontwerp 

zal één plaats worden opgenomen. 

Meerdere bewoners hebben hun zorgen 

geuit dat een hondenuitlaatplaats vlak 

voor een flat kan leiden tot overlast. Wij 

nemen deze bezwaren mee in de keuze 

voor de locatie van de 

hondenuitlaatplaats. We willen in 

afstemming met de omgeving de 

hondenuitlaatplaats zodanig inpassen dat 

de overlast beperkt blijft. 

 

 

Het materiaal van de huidige brug maakt 

lawaai: graag ander materiaal gebruiken. 

 

 

De bruggen die worden aangelegd zullen 

naar verwachting in staal of beton worden 

uitgevoerd met daarop een asfalt laag. 

 

 

Recreatie 

 

 

Mag er gevist worden? 

 

In de vijver aan het Kerkenbos mag nu 

gevist worden met de VIS-pas. Wanneer 

de nieuwe watergang wordt aangelegd zal 

dit ook mogelijk zijn in het nieuwe water. 

Op dit moment ziet de visfederatie dit niet 

als specifiek viswater. Zij omarmen eerder 

het water in en rondom het Westerpark. 

Hier zullen in overleg met de sportvisserij 

visstekken in de nieuwe natuurvriendelijke 

oevers worden aangelegd. 

 

 

Is de watergang schoon genoeg om in te 

zwemmen? 

 

Het water in de watergangen zal geen 

zwemwater worden. De provincie is de 

organisatie die een locatie officieel moet 

aanwijzen om aan de eisen van 

zwemwater te voldoen. Wanneer een 

locatie de status “zwemwater” krijgt wordt 

deze regelmatig gecontroleerd op 

verontreiniging en blauwalg. In 

Zoetermeer heeft de Zoetermeerse plas 

deze status. 

 

 

Er zijn zorgen geuit dat kinderboerderij 

het Buitenbeest waterfietsen wil gaan 

 

De inrichting en exploitatie van het park 

zal worden afgestemd met de gemeente. 

De gemeente is namelijk eigenaar van de 



verhuren. Omwonenden geven aan dit 

niet te willen i.v.m. privacy en drukte.  

grond. Er is bij de gemeente niets bekend 

over plannen voor waterrecreatie vanuit 

de kinderboerderij. 

 

 

Uitvoering 

 

 

Hoe zal het werkverkeer straks naar de 

werkplek komen en welke gevolgen heeft 

dit voor het wegennetwerk in de buurt, 

bijvoorbeeld het tijdelijk weghalen van 

drempels? 

 

Het Zalkerbos is een voor de hand 

liggende ontsluitingsroute voor het 

materieel van de werkzaamheden. 

De daadwerkelijke route zal later worden 

bepaald door de aannemer in 

samenspraak met Rijnland en de 

gemeente. Welke aannemer het werk gaat 

uitvoeren is op dit moment nog niet 

bekend. 

 

We gaan afspraken maken met de 

aannemer om de overlast voor de 

omgeving zoveel mogelijk te beperken. 

Voorafgaand aan de werkzaamheden zal 

de aannemer een plan opstellen om aan 

te geven welke maatregelen hij daarvoor 

neemt. 

 

 

Wordt de hemelwaterafvoer aangesloten 

op de extra watergang? 

 

 

Dit zal nader onderzocht worden. Indien 

dit bekend is wordt u hiervan op de 

hoogte gesteld. Waarschijnlijk ten tijde 

van het participatieproces rondom het 

definitieve ontwerp. 

 

 

Overige vragen en suggesties 

 

 

De benaming “Jagersbos” voor het plan is 

misleidend, omdat het plan ook veel 

impact heeft op het park rondom het 

Belvedèrebos. 

 

Het plan heeft de naam “Jagersbos” 

gekregen omdat langs deze straat de 

lange duiker (van 400 meter) ligt, die wij 

zouden willen vervangen voor open water. 

Deze duiker vormt een knelpunt in het 

watersysteem. In plaats van deze duiker 

komt de watergang die ook grotendeels 

langs de flat van het Jagersbos loopt. In 

de digitale bijeenkomst is ook door 

aanwezigen aangegeven dat de naam 

onduidelijk is. We hebben de naam van 

het project daarom aangepast naar 

Jagersbos/Bossenpark. 

 

 

Meer gebruik maken van  

duikers om het park/grasveld voor 

Belvedèrebos in tact te laten. 

 

De hoofddoelstelling van dit project is om 

duikerverbindingen juist zoveel mogelijk 

te vervangen voor open water. Dit 

vanwege meerdere uitdagingen op het 

gebied van waterkwaliteit, biodiversiteit 



en de gevolgen van klimaatverandering. 

Met de aanleg van een open watergang 

zal water meer ruimte krijgen en in 

verbinding een sterker systeem vormen, 

die beter bestemd is tegen veranderingen 

in het klimaat (zoals hevige regenval). 

Een open watergang kan meer regenwater 

opvangen en heeft een grotere 

doorstroomcapaciteit dan een duiker. Dit 

in combinatie met de aanleg van 

natuurvriendelijke oevers (die bij een 

duiker niet mogelijk zijn) zal een positieve 

invloed hebben op de lokale waterkwaliteit 

en biodiversiteit. Een open watergang 

heeft daarom maatschappelijk gezien de 

voorkeur boven ondergrondse 

duikerverbindingen. 

 

 

Er zijn zorgen geuit over een toename van 

muggen en andere plaagdieren, zoals 

ratten en rivierkreeften bij een watergang 

met flauwe oevers. 

 

We verwachten geen overlast door 

ongedierte na de aanleg van een 

watergang met natuurvriendelijke oever. 

Bij de inrichting kan een aantal 

maatregelen worden bedacht waardoor 

het onaantrekkelijk wordt voor 

steekmuggen, zoals voldoende 

waterdiepte en het voorkomen van ondiep 

stilstaand water. Ook is de verbinding met 

het open water belangrijk. Als de 

natuurlijke vijanden van muggenlarven en 

muggen de oever kunnen bereiken blijft 

de kans op overlast door grote aantallen 

muggen beperkt.  

 

Hierbij is ook het gedrag van 

omwonenden en gebruikers van het park 

bepalend. Ongedierte (zoals ratten) kan 

voorkomen worden door bijvoorbeeld 

geen dieren langs de waterkant te voeren 

en zwerfafval te voorkomen. 

 

Welke maatregelen effectief zijn bij de 

beheersing van de populatie rivierkreeften 

is nog onvoldoende bekend. Ook is nog 

niet bekend wat er gedaan kan worden 

om verdere verspreiding van 

rivierkreeften tegen te gaan. Dit is een 

nationaal probleem en wordt vanuit het 

Rijk i.s.m. de Unie van Waterschappen 

onderzocht. 

 

 


